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Mezinárodní 
rok lesů

OSN ve spolupráci s národními vládními 
i nevládními organizacemi chce tímto způ
sobem zdůraznit, jak důležité je hospodařit 
v lesích odpovědným způsobem a zajistit 
tak nepřetržitost plnění všech jejich funkcí. 
Při příležitosti Mezinárodního roku lesů se 

bude konat celá řada akcí i v České re
publice. Státní podnik Lesy České republi
ky, které spravují více než 1,3 mil. ha lesů 
(kromě toho pečují o 20 000 km vodních 
toků a spravují nejvíce zvláště chráněných 
území přírody a lokalit soustavy Natura 

2000), se rovněž chystá přispět k důstoj
nému průběhu roku lesů v České republi
ce. Důraz bude kladen na komunikaci, aby 
se nelesnická veřejnost měla příležitost 
nejrůznějšími formami seznámit především 
s víceúčelovostí lesa a jeho významem pro 
jednotlivce i pro společnost. 
Co je to vlastně les?

Za les považujeme plochu o rozloze ale
spoň 0,5 ha, na níž stromy dosahují výšky 
nejméně 5 m a kde koruny stromů v souvis
lém zápoji pokrývají přinejmenším 10 % této 
plochy. Podle toho, jaké je složení dřevin, 
můžeme rozlišit lesy na listnaté, jehličnaté či 
smíšené; dále je možné lesy třídit např. podle
nadmořské výšky, původu (původních lesů je 
na území našeho státu jen velice málo). 
Podle plochy je v ČR nejvíce zastoupe
nou dřevinou smrk – je to proto, že dlouhou 
dobu byl a z více důvodů je mnohde stále 
uměle vysazován – bohužel i na místa, kde 
v minulosti bývaly listnáče, jedle a borovi
ce. V posledních letech se lesníci snaží při 

Rok 2011 byl OSN vyhlášen Mezinárodním rokem lesů s cílem zvýšit povědomí o dů-
ležitosti lesů a posílit jejich trvale udržitelné obhospodařování, ochranu životního 
prostředí, jehož jsou lesy důležitou a neopominutelnou složkou včetně zachování udr-
žitelného vývoje všech typů lesů k užitku současných i budoucích generací.
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obnově lesů postupně (jinak to ani vzhledem 
k dlouhověkosti stromů nejde) obnovit jejich 
původní složení a využívat při pěstování po
stupů, které odpovídají již známým přírodním 
procesům a požadavkům jednotlivých druhů. 
Proč lidé les chrání?

Protože les je důležitý! Lesy mají v přírodě 
důležité funkce, bez lesů by člověk, kterému 
lesy poskytují mnoho užitků a služeb, prak
ticky nemohl žít. Lesy jsou totiž největšími 
producenty kyslíku, ne nadarmo se říká, že 
lesy jsou „plíce Země“. Les má však spoustu 
dalších ekologických funkcí. Ne všichni si to 
však uvědomují, proto v historii vznikají i různá 
zákonná opatření ustanovující, co se v lese 
smí a co již ne. Lesy jsou chráněné jako vý
znamný krajinný prvek a každý zásah musí 
být v souladu se zákonem. Kromě zákona 
o ochraně přírody a krajiny se jich týká Zákon 
o lesích č. 289/1995 Sb. a ve většině vyspě
lých zemích jsou zavedena zákonná omeze
ní, která znemožňují nadměrnou exploataci 
lesních porostů.
Les jako přírodní filtr a zvlhčovač  
vzduchu

Lesy filtrují z ovzduší prach, plyny a radio
aktivní látky, snižují teplotní extrémy, takže 
prospívají nejen člověku, ale i ostatním živo
čichům na Zemi. Mají také vliv na srážky – 
vysokou intenzitou odpařování dochází nad 
lesy k větší akumulaci vody v atmosféře a tím 
i k většímu počtu a intenzitě srážek.
Les dokáže zadržet vodu při povodni

Lesy pomáhají udržet krajinu zdravou – mají 
velice důležitou schopnost zadržování vody 
v krajině (šetří se za výstavbu retenčních ná
drží), přitom lesy mohou vodu nejen zadržo
vat, ale i vsakovat z povrchu půdy. Při případ
ných povodních mohou lesy určité množství 
vody odvést do podzemí a při jejím přílišném 
hromadění v podzemí ji opět nasávají a po
mocí listů (transpirace) ji nechat vypařit do 
atmosféry. Lesy ale nemají jen tyto funkce 
tzv. vodohospodářské – mají důležitou roli při 
zabraňování erozi a sesuvům půdy. 
Les jako útočiště mnoha druhů rostlin 
a živočichů

Lesy patří k místům s největší biologickou 
rozmanitostí, žije zde veliké množství rostlin 
a největší množství druhů zvířat. Jsou i úto
čištěm pro člověka – mají funkci rekreační 
a je dobré si uvědomit důležitost toho, že 
u nás jsou lesy volně přístupné (není tomu 
tak ve světě všude). 
Produkční funkce lesa

Les je důležitým zdrojem jediné obnovitel
né suroviny – dřeva. U lesů určených k pro
dukci dříví je nutné (i když se to mnohdy ně
kterým „tzv. ochráncům přírody“ nelíbí a rádi 
by ponechali lesy „samovolnému vývoji“) hle
dět i na jiné aspekty, než jsou výše zmíněné 
ekologická funkce, i když ty samozřejmě plní 
i les hospodářský. Je na lesnících, aby sladili 
zájmy společnosti jak z hlediska produkč

ního, tak environmentálního (podle nyní již 
obecně uznávaných principů to chce více 
původních smíšených lesů – ovšem z břízy  
si krov nepostavíš). Lesnické povolání (ne 
zaměstnání!) vzniklo původně při panských 
a královských majetcích z funkcí vrchních 
lovčích a to především v důsledku projevují
cího se nedostatku dřeva. 

Za více než 250 let intenzivního hospo
daření byly na mnoha místech vysazovány 
nové stromy, mnohdy jiné dřeviny, než byly 
v této lokalitě původně (mnohdy i jedno
ho druhu – tzv. monokultury – např. smrk), 
které jsou málo odolné ať již proti škůdcům 
či extrémům počasí. Problém může činit 
i shodné stáří všech stromů v takovém lese. 
Takové lesní porosty by měly být postup
ně přeměňovány a to na základě známých 
a osvědčených postupů. Víme, že lesnictví 
jako věda vzniklo právě ve střední Evropě – 
je charakteristické propracovanými metoda
mi hospodaření a je prvním hospodářským 
odvětvím, kde se již v 18. století začaly díky 
principu trvalého výnosu uplatňovat prvky 
udržitelnosti.

I se svými pracovními postupy, stejně tak 
jako se životem lesa, chtějí lesníci seznamo
vat veřejnost a děti zábavnou formou nejen 
v dnes již běžných „týdnech lesů“ (letošní 
Týden lesů ve dnech 9. – 15. května 2011), 
ale v průběhu celého roku. Ve svých řadách 
mají lesníci i mnoho „pedagogů“, kteří se 
zabývají tzv. lesní pedagogikou – environ
mentálním vzděláváním o lese, vztazích 
a procesech probíhajících v něm, založeném 
na prožitku zprostředkovaném lesními peda
gogy obvykle přímo v prostředí lesa.
Lesní pedagogika

Doplňuje vědomosti zábavnou formou, při 
které zapojují do poznání všechny svoje 
smysly. Prohlubuje u veřejnosti zájem o les, 
zlepšuje vztah člověka k lesu a přírodě 
obecně, objasňuje význam hospodaření 
v lese, podporuje pochopení práce lesníků, 
prohlubuje zájem o dřevo jako obnovitelnou 
surovinu. Provádí se bezprostředním kon
taktem s přírodou, zábavnou formou pomo
cí her, vlastním objevováním, zkoumáním 

a tvořením a navíc – je určena každému, 
především pro – předškolní, školní a jiné 
dětské kolektivy, ale také pro rodiny, dospě
lé, seniory aj. Informace o ní i o letošních 
akcích Týdne lesů naleznete na www.lesni
pedagogika.cz.

A pokud si někdy uděláte s dětmi výlet na 
Křivoklát, určitě se nezapomeňte zastavit 
v Informačním středisku místní Lesní správy!

Na závěr snad ještě jednu informaci zcela 
 místní. Pokud naše lesy jsou obecně pří
stupné, musejí se k nim lidé chovat s úctou 
a dodržovat určitá pravidla. Je bohužel smut
nou skutečností, že současný zákon určuje 
více povinností vlastníkovi lesa (mj. jej může 
ve stejné věci kontrolovat nejméně 6 různých 
institucí!) než těm, kteří les bezplatně užívají. 
Přes známé problémy s dodržováním zákonů 
a vymahatelností zákona obecně jsou jistá 
pravidla a jejich dodržování nutná. Lesní zá
kon na ochranu ustanovuje tzv. „lesní stráž“, 
která je definována jako „fyzická osoba zajiš
ťující ochrannou službu v lesích při obecném 
užívání lesů občany“ (Lesní zákon, § 38 /1/). 

Na podzim minulého roku jedna taková 
„fyzická osoba“ zastavila auto při výjezdu ze 
Šerpin (zakázáno podle § 20 /1g/) a po do
tazu, co tam řidič dělá, podle své pravomoci 
(§ 39 /2c/) opakovaně žádala o vysvětlení 
a prokázání totožnosti a upozornila na to, 
že v případě odmítnutí bude muset požádat 
o spolupráci Policii ČR. V reakci na tento po
žadavek řidič zařadil rychlostní stupeň a před 
přítomným svědkem lesní stráž přejel. Vý
sledek: polámané lýtkové kosti a minimálně 
pohmožděná žebra! Existuje poškozený, je 
znám pachatel, k dispozici je svědek – bude 
mít tento poněkud méně uvěřitelný hororový 
případ patřičnou dohru? Pán Bůh chraň před 
takovými návštěvníky nejen les, ale i nás! 

Až půjdete do lesa, kde zcela pochopitelně 
nemají co dělat ti, kteří se nám občas i tady 
prohánějí na čtyřkolkách, užijte si to, co s se
bou do lesa přinesete, to zase odneste a své 
psy mějte pod dohledem. Nezapomeňte, že 
les je „naše kolébka i rakev“ a také na to, že 
se máte chovat jako zvěř.

 Karel Vančura st.
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Vážení spoluobčané,
v dnešním slovu starosty bych se chtěl 

věnovat autobusové dopravě. Určitě si ještě 
mnozí vzpomenete na dobu (před 10 lety), 
kdy jsme s autobusovou dopravou měli velké 
problémy. Kolikrát se stalo, že autobusy ne
jezdily podle jízdních řádů, autobus i s lidmi 
najednou zajel k benzinové pumpě a tam za 
vybrané peníze od pasažérů nakoupil naftu. 
 Ta doba je už dávno pryč a nám se poda
řilo zajistit ve spolupráci se Středočeským 
krajem, autodopravci a ROPIDem kvalitní 
a přesnou dopravu s povinností autodoprav
ců každým rokem pořídit 2 nové autobusy. 
Pokud byl nějaký problém s počtem lidí, kteří 
se už nedostali do autobusu, sešli jsme se 
se starosty okolních obcí a na další autobu
sový spoj jsme se složili. V současné době 
městys Davle přispívá na ostatní dopravní 
obslužnost 400.000 Kč za rok. Krajský úřad 
by měl ze zákona platit základní dopravní 
obslužnost – odjezdy a příjezdy dětí a dal
ších obyvatel do škol a do zaměstnání. Do 
konce loňského roku 2010 bylo vše v pořád
ku, dokonce jsme uvažovali o možném navý
šení linky 314. 

30.12.2010 byl rozeslán všem obcím dato
vou schránkou dopis ze Středočeského kra
je, v němž bylo uvedeno omezení jízdních 

Zastupitelstvo jednalo 16.12. 2010 v restau
raci Vltavanka. Schválilo rozbor hospodaře
ní za 3. čtvrtletí 2010; úpravu rozpočtu č. 4 
roku 2010; rozpočet na rok 2011; úvěr ve výši 
2 mil. Kč od KB Praha ve výši 2 mil. Kč na 
akci „Rozšíření a rekonstrukce MŠ Davle“. 
Úvěr bude využit, jen pokud bude nezbytná 
potřeba. Dále schválilo dohodu o narovnání 
duplicitních vlastnických vztahů a o majetko
vém vypořádání mezi městysem Davle a Ing. 
Pavlem Liškou, Ing. Martinem Pileckým, pro
dloužení nájemních smluv formou dodatku 
o 10 let u pozemku městyse a navýšení ná
jemného dle Cenového věstníku MF, tj. poze
mek v lese zastavěný chatou 16 Kč/m2, lesní 
pozemek, který je s chatou ve funkčním celku 
okolo chaty 7 Kč/m2 a pozemek zastavěný 
rekreační chatou a pozemek, který s ní je ve 
funkčním celku 8 Kč/m2; investiční smlouvu 
mezi městysem Davle a Jiřím Smíškem, kde

– stavebníci vybudují ve vlastní režii:

řádů (o 20%) s vyznačením spojů, které ne
bude Středočeský kraj objednávat z důvodu 
snížení finančních prostředků na základní 
dopravní obslužnost. Kraj požádal o vyjád
ření k přiloženým návrhům a dal obcím  
na zváženou, zda budou chtít navržené  
spoje do ostatní dopravní obslužnosti, nebo 
zda budou spoje zrušeny. V Davli se jed
ná o zrušení 21 spojů!!! Kdyby se jednalo 
o spoje, kterými jezdí minimum lidí, nikdo 
by se tomu nedivil, ale v návrhu jsou i ran
ní spoje mezi 6.30 – 7.30 hod., kdy jezdí 
nejvíce lidí a autobusy jsou přeplněné. 
Změny jízdních řádů měly být realizová
ny k 1.2.2011!!! Na základě tohoto dopisu 
bylo svoláno 6.1.2011 mimořádné jednání 
za účasti 40 starostů. Na jednání se do
mluvilo, že se bude ještě s obcemi jednat 
a že se změny jízdních řádů přesunou na 
6.3.2011. Na základě stížností starostů Klub 
zastupitelů ODS vyvolal mimořádné veřejné 
zasedání krajského zastupitelstva k projed
nání dopravní obslužnosti. Hejtman mimo
řádné veřejné zasedání svolal na sobotu 
29.1.2011 od 18 hodin. Tohoto zastupitel
stva jsem se zúčastnil a musím konstatovat, 
že vedení kraje opět nezklamalo. Dorazilo 
celkově cca 100 zástupců obcí, do prostoru 
pro hosty jsme se nevešli a intervence ně

kterých zastupitelů, aby mohli být zástup
ci obcí vpuštěni do zasedací síně, nebyla 
hejtmanem akceptována. Asi po hodinovém 
dohadování o programu zasedání došlo ko
nečně k hlasování o programu. Komunisté 
byli proti, ČSSD se zdrželi, ODS a NZ byli 
pro, ale to na schválení programu nestačilo, 
tak hejtman zasedání rozpustil. Je vidět, že 
zastupitelům ČSSD a KSČM vůbec nejde 
o své spoluobčany, kteří se kvůli nim nedo
stanou do škol a do zaměstnání. 

Snad se nám podaří Středočeský kraj pře
svědčit, aby alespoň spoje, které odvážejí děti 
do škol a lidi do zaměstnání, nerušil a zane
chal je v základní dopravní obslužnosti.

 Jiří Prokůpek 

Slovo starosty

Ze zastupitelstva
a) vodovodní přivaděč propojující část obce 

Račany s pozemkem p. č. 931/4 a uliční 
vodovodní rozvod na pozemku p. č. 931/4 
zajišťující 16 rodinných domů na veřejnou 
vodovodní síť.

b) kanalizační přivaděč tlakové kanalizace 
a uliční rozvod tlakové kanalizace propojující 
kanalizační síť Račan a pozemek p. č. 931/4, 
zajišťující odkanalizování 16 rodinných domů.

c) veřejnou komunikaci na pozemku 
p. č. 931/4 zajišťující dopravní obslužnost pro 
12 rodinných domů.

 d) veřejné osvětlení na nově vybudované 
komunikaci na pozemku p. č. 931/4

– po kolaudaci mají stavebníci povinnost 
předat tyto stavby do majetku městyse Davle.

Odsouhlasena byla smlouva o smlouvě bu
doucí o zřízení věcného břemene s Telefo
nika O2 (Nad Orionem). Zastupitelé schválili 
nové oddávající Mgr. Svatavu Chrastilovou 

a Ing. Tomáše Zunta. Na rok 2011 zastu
pitelstvo schvaluje podání žádostí o dotaci 
na Středočeský kraj (Fond kultury a obno
vy památek, Fond podpory dobrovolných 
hasičů a složek IZS, Fond sportu, volného 
času a primární prevence, Fond rozvoje obcí 
a měst (FROM), Fond cestovního ruchu 
a podpory podnikání, Fond životního prostře
dí a zemědělství, Program obnovy venkova, 
Program rozvoje venkova, Fond dopravně 
bezpečnostních opatření) a také na Minister
stvo pro místní rozvoj ČR (Dětská hřiště).

Obec se zavazuje ke spolufinancování 
výše uvedených dotací.

Jiří Prokůpek představil předsedu finanč
ního výboru, je jím Ing. Tomáš Zunt, členem 
MVDr. Radek Slabec. Výbor zatím nepracuje 
v plném složení. Předsedou kontrolního výbo
ru je Mgr. Svatava Chrastilová. Výbor bude do 
konce roku 2010 složen. Předsedou kulturní 
komise je Ing. Eva Jelínková. Dalšími členy 
jsou Ing. Dan Bartoš, Ing. Miloš Vodička, Zita 
Lara a MUDr. Renata Zachová. Komise při
pravuje společenské, sportovní a další akce 
na rok 2011, např. vítání občánků, práci se 
seniory apod.
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V minulém čísle 328, 329 (též ke stažení na www.obecdavle.cz) jste se dočetli o reakci na výsledky voleb od pana starosty Jiřího 
Prokůpka a člena finančního výboru MVDr. Radka Slance. Zde se můžete dovědět více o jednotlivých zastupitelích (řazeni abe-
cedně), kterým jsem položila tyto otázky. 

MVDr. František Dolejší, 44 let, soukromý podnikatel 
1)  Motivaci k opětovné kandidatuře do zastupitelstva městyse Davle lze rozdělit do dvou skupin: 

– jsou to nedokončené úkoly a cíle z minulého volebního období, 
– trvalý zájem o chod městyse Davle a jeho rozvoj v oblasti infrastruktury, občanské vybavenosti a kvality 
života v Davli.

2),  3), 4) Na tyto otázky se mi zdá vhodné odpovědět najednou, protože v městysi naší velikosti jsou problé
my společné a prolínají se. V Davli proběhla v minulých letech výstavba čističky odpadních vod včetně 
kanalizační sítě, což je nemalý úspěch. Zároveň se ale akce podepsala na stavu našich silnic a cest. 
Vznikl tak problém s jejich uvedením do původního, resp. lepšího (vybudování chodníků) stavu než před 
akcí. Vzhledem k tomu, že je Davle rozložena podél řek Vltavy a Sázavy a tomu odpovídá i délka komunikací, náklady na údržbu před
stavují značnou finanční částku. 

Městys Davle je také vlastníkem důležitých nemovitostí. Je to škola, školka, obecní úřad, restaurace Vltavanka, kulturní sál v Pivovaru, 
dětské hřiště, sportovní areál ap.

A opět jsme na začátku – náklady na údržbu, provoz a rekonstrukce na straně jedné a omezený rozpočet na straně druhé. Řešením je 
rozpočtová kázeň a snaha o maximální čerpání dotací výhodných pro městys Davle. S tím je spojena snaha nás všech zastupitelů o co 
nejlepší a nejrychlejší řešení vzniklých problémů v rámci našich finančních možností, ale zásadně BEZ ZADLUŽOVÁNÍ městyse Davle.

Závěrem bych chtěl připomenout, že žijeme na krásném místě na soutoku řek Vltavy a Sázavy s dobrou dopravní dostupností do hlavní
ho města Prahy, a proto doufám, že za zájmu všech občanů o chod našeho městyse se nám zde bude společně dobře žít.

Mgr. Svatava Chrastilová, 30 let, učitelka na Základní škole v Davli, v současnosti 
na rodičovské dovolené 

1)  Chtěla jsem se začít aktivně podílet na chodu městyse.
2)  Nejblíže mám ke školství, ať už mateřskému či základnímu. Ke kultuře a spolkové činnosti a v neposlední 

řadě i k historii a ekologii.
3)  Každého samozřejmě trápí něco jiného. Jeden vidí problém ve svozu odpadu, jiný v neuspokojivém stavu 

místních komunikací a chodníků, další ve špatné informovanosti občanů o dění v městysu. Problémů je 
opravdu celá řada a já doufám, že se nám alespoň některé podaří v našem funkčním období vyřešit.

4)  Jak jsem již nastínila, záleží, o jaký problém jde. Co se například týká informovanosti, myslím, že za tu 
krátkou dobu od voleb se nám již podařilo mnohé zlepšit. Pravidelně vychází Soutok, funkční jsou i webové stránky městyse  
http://www.obecdavle.cz. Zlepšila se i informovanost na obecních nástěnkách, hlavně ve Sloupu. Ostatní problémy nenecháme  
usnout na vavřínech a budeme se jimi aktivně zabývat. 

1.12.2010 zastupitelstvo Středočeské
ho kraje zjistilo, že mu chybí finance na 
dopravu. Mělo by zrušit cca 20 % autobu
sových spojů. Městys obdrží dotaci ve výši 
14.300.000 Kč na výstavbu a rekonstrukci 
mateřské školy z ROP. V současné době 
probíhá výběrové řízení na zhotovitele stav
by. Přihlášených je 10 firem. Dvě firmy byly 
vyřazeny z důvodu nesplnění podmínek. 
Od dalších firem je potřeba do konce ledna 
další podklady. Vítěz výběrového řízení by 
měl být znám do konce ledna. Stavba by 
měla proběhnout od června do září 2011. 

Popeláři se v současných nepříznivých 
podmínkách nemohou dostat do všech 
míst městyse, proto je nutný svoz popelnic 
k hlavním ulicím.

Skála nad vodním dílem Vrané n. Vltavou 
je v havarijním stavu. Nutné odtěžení. Nové 
webové stránky jsou funkční od 1.12.2010. 
Stále jsou však ve vývoji.

Byla zřízena nová emailová adresa škol
ské rady při Základní škole v Davli. Přístup 
k ní má pouze předsedkyně školské rady 
paní Jana Slancová. Rodiče i další občané 
ji mohou kontaktovat na skolskaradada

vle@seznam.cz. Byl schválen školní řád 
a výroční zpráva školy školskou radou.

V ZŠ proběhla inspekce na začátku pro
since. Výsledky budou do měsíce.

Na závěr jednání proběhla diskuze. Po
drobnější formace naleznete v sekci veřejná 
zasedání na www.obecdavle.

 Další veřejné zasedání bude pravděpo
dobně 24.03.2011, prosím sledujte nástěn
ku před obecním úřadem či webové stránky 
obce.

 Eva Jelínková

Představme se ...

1) Co bylo motivací (znovu)kandidovat do obecního zastupitelstva?
2) Jaká oblast obecní problematiky je vám nejbližší?
3) Jaké si myslíte, že jsou nejpalčivější problémy obyvatele naší obce?
4) Jaké vidíte řešení těchto problémů?
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Ing. Eva Jelínková, 35 let, obchodní manažerka
1)  Po studentských letech trávených v Praze jsem byla šťastná, že se mohu vrátit domů, do Davle. Smyslu

plné mi přijde věnovat svůj čas a práci pro místo, ve kterém žije moje rodina a přátelé. Práce zastupitele 
mne zároveň naplňuje a dělá mi radost, když se něco povede.

2)  Kulturní a sociální oblast, informovanost našich spoluobčanů.
3),  4) Za svůj největší úkol považuji vyřešit neutěšenou situaci davelské základní školy. Je mi velice 

smutno a jsem zklamaná z toho, že moje dcera nebude navštěvovat místní školu a bude dojíždět ji
nam. Toto rozhodnutí jsme s manželem udělali po zhodnocení mnoha základních škol v našem okolí, 
kdy jsme hodnotili a analyzovali strategii školy do budoucna, koncepci vyučování, složení učitelské
ho sboru a jejich rozvoj, způsob řešení v případě krizových situací (např. dítě nezvládá výuku nebo 
různé formy šikany, alkohol, drogy apod.) a zejména reference – spokojenost žáků a rodičů. Výsledky naší analýzy jednoznač
ně ukazují na slabý a nekompetentní management školy. Moje účast v zastupitelstvu mi dává jedinečnou příležitost k provedení 
nutných změn, abychom do naší základní školy přilákali nejenom nové a kvalitní pedagogy, ale také dostatek prostředků na dal
ší rozvoj. Mojí motivací jsou spokojení žáci a jejich rodiče, kteří nebudou muset řešit dojíždění za kvalitou základního vzdělává
ní. Věřím, že náš syn nastoupí do první třídy již v Davli. Za své další úkoly považuji společenské události, jako je vítání našich 
nejmladších občánků a setkání se seniory, které jsou mj. hlavní náplní kulturní komise, na které se v tomto roce soustředíme. 
Třetím hlavním bodem je informovanost spoluobčanů, kde vidím možnosti v lepším používání webových stránek, čtenosti a do
stupnosti Soutoku, ve využívání nástěnek v jednotlivých částech obce, místního rozhlasu, návštěvy a využití místní knihovny 
apod.

Jiří Prokůpek, 40 let, starosta
1)  Jednou z věcí, proč opět kandidovat, bylo úspěšně dokončit rozpracované věci. Mám tím na mysli hlav

ně rozšíření mateřské školy, kde se nám po dvouleté přípravě podařilo získat dotaci z Evropských fondů. 
Dále máme spoustu úkolů, které jsme vymezili ve Strategickém plánu obce, a ty musíme postupně plnit. 
Není mi lhostejný život obyvatel v Davli, proto bych chtěl využít svých zkušeností ke zlepšení a zvýšení ži
votní úrovně obyvatel. Velmi dobrá spolupráce s místními spolky Vltavan, Slavoj, SDH. 

2) Nedokážu vymezit, která oblast je mi nejbližší, neboť se snažím pracovat ve všech oblastech stejně.
3)  Těch problémů je spousta, ale zmíním jen ty dle mého názoru největší. Místní komunikace ve špatném 

stavu, hlavní průjezdní komunikace ve vlastnictví kraje (hluk, prach, výmoly), zlepšení bezpečnosti na 
hlavní komunikaci, nedostatek parkovacích ploch, ve špatném stavu areál Vltavanka, vysoké stáří a špat
ný technický stav shybky pod Vltavou – přivaděč pitné vody, odvod dešťových vod z Račan, z Vinic a ze Sloupu,odpadové hospodář
ství – doplácíme cca 0,5 mil. Kč, chybí nějaké kulturní místo pro posezení pro seniory a v posledních dnech se objevil velký problém, 
a to je zrušení 20 % autobusových spojů do Prahy krajem. 

4)  Některé problémy jsou tak finančně náročné, že je nelze bez dotace nebo bez úvěru vyřešit. Vše se musí řešit postupně, určit někte
rým věcem priority a ty postupně plnit. Hlavně nesmíme obec zadlužit a udržet si ji takovou, aby se nám v ní dobře žilo.

Ing. Václav Prokůpek, 70 let, důchodce
1)  Motivací mé kandidatury bylo to, že se za poslední dvě volební období podařilo v Davli realizovat akce, 

které podstatně vylepšily život v naší obci (tlaková kanalizace + ČOV, zateplení ZŠ, rekonstrukce soc. 
zařízení v ZŠ, rozšíření a vylepšení sportovního areálu, zprovoznění sportovní haly, realizace chybějících 
vodovodních řadů na Sázavě, ve sv. Kiliánu a na Javorce, dětská hřiště ve Sloupu, na Račanech, v Davli 
u stavebnin aj.). V novém volebním období bych byl rád, aby tento trend pokračoval.

 2) V Davli mě zajímá především problematika všech stavebních záležitostí, jež se naší obce dotýkají.
 3)  Asi největší problém Davle v současnosti vidím ve stavu místních komunikací, na něž stát neposkytuje 

zatím žádné dotace a jejichž stav je v dnešní době neuspokojivý. Náklady na rekonstrukce komunikací 
jsou velmi vysoké a naše obec si nyní může dovolit jen drobné opravy.

 4)  Shora uvedený problém (stav místních komunikací) se dá postupně řešit jedině zajištěním projektových materiálů na rekonstrukce vy
tipovaných místních komunikací pro jejich využití na případně vypsané státní nebo krajské dotační tituly na rekonstrukci komunikací. 
Nebudeli tento způsob možný, je nutno tuto problematiku řešit z vlastních nebo jiných sponzorských finančních prostředků, což bude 
zřejmě trvat velmi dlouho.

Mgr. Jaromír Němec, 35 let, místostarosta, specialista ochrany přírody a krajiny
1)  Hlavním důvodem mojí kandidatury je představa Davle, kde rád žiji, kde je příjemné životní prostředí, kte

ré se rozvíjí a poskytuje příležitosti občanům uplatnit se v pracovních i volnočasových aktivitách. Zároveň 
to bude Davle, která je zodpovědná vůči svým obyvatelům i okolí.

2)  Zapojení Davle do systému pražské integrované dopravy, ve které se angažuji od svého prvního volební
ho období. Pamatuji si, že zavedení první linky 314 byl docela boj, ale z dnešního pohledu je to již pravěk. 
Přesto stojí za kvalitu hromadné dopravy bojovat, jelikož neuvážená hospodářská politika kraje začíná 
ohrožovat zavedený standard. Davle a její občané jsou na dobrém dopravním spojení s Prahou závislí.

3),  4) Nejpalčivější problémy nemá smysl jmenovat všechny (doprava, nevyhovující komunikace atd.). Jejich 
řešení či ovlivnění není zcela v moci zastupitelstva. Každý občan také vidí vážný problém někde jinde. Pro někoho je silný provoz na 
hlavní silnici přínos. Osobně bych rád s celým zastupitelstvem řešil rozvoj a zlepšení. Do budoucna bych rád viděl modernizaci zastá
vek autobusů a jejich zázemí; dobudování parku v Davli a kvalitní pěší propojení Davle a Sloupu ať vlastními prostředky či za využití 
dotačních titulů.
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MUDr. Zachová, 53 let, dětská lékařka
1)  Prvotním motivem mé kandidatury bylo podpořit osobnosti, které budou v zastupitelstvu platnými členy. 

To, že jsem ve volbách uspěla, mě překvapilo. Rozhodla jsem se však tuto výzvu přijmout, přiložit ruku ke 
společnému dílu a také získat novou životní zkušenost.

2)  Blízké jsou mi kulturní aktivity, a to zejména takové, které podporují místní komunitu a tím směřují ke zlep
šení vzájemných vztahů.

3),  4) Problémů je celá řada. Mnohá řešení jsou ale natolik komplikovaná, že je dokonce není možné zre
alizovat v jednom volebním období. Jsem však toho názoru, že je povinností každého zastupitele nejen 
na problémy poukazovat, ale především svou činností v zastupitelstvu přispět k jejich zdárnému řešení. 
Obecně se domnívám, že mnohé z těchto záležitostí je možné řešit v kooperaci se sousedními obcemi. 
Právě ke zlepšení a prohloubení této spolupráce bych ráda přispěla, mimo jiné proto, že v okolních obcích již léta pracuji a znám je
jich občany víc než dobře.

Michal Zrno, 32 let, vedoucí úvěrového referátu
1)  Zájem o dění v obci, zkušenosti s řešením daných úkolů obce a s různými názory ostatních zastupitelů, 

možnost stále na sobě pracovat.
2) Bydlení, doprava, hasiči, sport, dotační tituly, financování investic obce. 
3) Doprava, komunikace, pravá vesnická hospůdka ve Sloupu ☺.
4)  Doprava, komunikace – neusnout na vavřínech, ale stále o nich diskutovat s ohledem na rozpočet obce 

a hlavně po kouscích realizovat.

Tomáš Zunt, 44 let, vodohospodář
1)  Po dvanácti letech v zastupitelstvu jsem váhal, zda mám ještě dále pokračovat. Dnes jsem tomu rád, že 

jsem tak učinil a že i po zvolení (děkuji ☺) dále mohu ovlivňovat dění kolem sebe v obci, která se stala 
mým domovem.

2)  Nejbližší oblast obecní problematiky nemám, svým způsobem mě baví všechny, ale jelikož jsem jedenáct 
let pomáhal sestavovat obecní rozpočet, projevil jsem zájem být ve finančním (rozpočtovém) výboru a byl 
do něj též zvolen.

3)  Jeden z nejpalčivějších problémů obce vidím ve škole, neboť její úroveň a pověst by mohla být výrazně 
lepší. Školu totiž považuji za jeden z pilířů a základů obce, její neopominutelnou součást a zároveň i „vý
kladní skříň“.

4)  Jelikož jsem též členem školské rady, vidím v její činnosti velkou šanci, jak pomoci škole výše uvedené výrazně zlepšit.

Jiří Žemlička, 25 let, student ČVUT
1)  Znovu jsem kandidoval do zastupitelstva, protože jsem chtěl pokračovat v práci, kterou jsme začali již mi

nulé období.
2)  Nejbližší je mi vzhled obce, parky, hřiště pro děti a s tím související dopravní situace. Dále školství, proto

že sám jsem ještě student, a není to tak dávno, co jsem navštěvoval i místní školu a školku.
3)  Mezi nejpalčivější problémy v naší obci podle mne patří doprava. Automobilů je zde mnoho, nemají kde 

parkovat a stav silnic je po zimě opět kritický, nesmíme ovšem zapomínat i na chodce, s chodníky to 
v naší obci také není nejlepší a autobusová doprava by také zasloužila další přírůstek. 

4)  Řešení těchto problémů je bohužel běh na delší trať a rozhodujícím faktorem jsou jako vždy peníze, kte
rých není dostatek. Mnoho se nám již povedlo v minulém období, kdy byla dokončena kanalizace a vodovod, opraveny některé ulice, 
vybudována dětská hřiště v Davli u stavebnin a ve Sloupu a mnoho dalšího.

MVDr. Radek Slanec, 43 let, manažer
1)  Aktivně se zapojit a podílet se na řešení obecních a regionálních záležitostí a nebýt lhostejný k životu 

v našem městysi. Poznat hlouběji problematiku obecní a komunální politiky. Zaměřit se na sociální oblast 
života v naší obci a snažit se vylepšit a zkulturnit centrum městyse.

2)  Nejbližší jsou mi dvě oblasti, které se mohou zdát protipólem. Zajímám se o finance, je to můj koníček 
a v této oblasti se vzdělávám. Proto jsem přivítal práci ve finančním výboru. Tou druhou je oblast sociální, 
kterou vnímám jako nedostatečnou, a rád bych pomohl v rozšíření a zkvalitnění této oblasti života našich 
spoluobčanů.

3)  Každý vnímá právě ten svůj problém jako nejpalčivější a je složité něco zobecňovat. Někoho trápí hluk, 
pálení plastů, neudržované komunikace, zápach z čističky, psí exkrementy, sousedské vztahy a mnoho 
dalšího. Pokud mám specifikovat nějaké základní body, pak jsou to body volebního programu „Za čistou a bezpečnou Davli“ na strán
kách www.zadavli.cz

4)  Jak bylo řečeno, problémů je mnoho a musí se řešit postupně, co dovolí obecní finance a jak jsou ochotni spolupracovat občané. Mno
ho problémů může vyřešit otevřenost a rychlá informovanost našich občanů na stránkách městyse Davle. Kvalita života v naší obci je 
přímo úměrná k aktivitě a přístupu občanů k veřejným věcem a jakým způsobem přiloží ruku k dílu. Nezájmem a pasivitou se nikdy nic 
nevyřeší.
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Finanční výbor
Předseda: Ing. Tomáš Zunt
Členové: MVDr. Radek Slanec, Ing. Luboš Kos

Finanční výbor je poradním orgánem zastupitelstva ve věcech 
hospodaření obce, přípravy a správy rozpočtu, nakládání s majet
kem obce a dalšími ekonomickými záležitostmi obce.

Kontrolní výbor
Předseda: Mgr. Svatava Chrastilová 
Členové: Ing. Pavel Toman, Jiří Žemlička

Kontrolní výbor je iniciativním a poradním orgánem zastupitelstva 
ve věcech kontroly plnění usnesení zastupitelstva obce. Dohlíží na 
dodržování právních předpisů úřadem městyse, komisemi zříze
nými při městysi a provádí i další potřebné kontroly, pokud ho o to 
požádá zastupitelstvo městyse.

V případě potřeby kontaktujte předsedkyni kontrolního výboru 
Mgr. Svatavu Chrastilovou na emailu svatava.chrastilova@centrum.cz. 

Komise životního prostředí
Předseda: Mgr. Jaromír Němec (mistostarosta@obecdavle.cz)  
Členové: Ivana Čtyroká, Jana Cerhová, Lucie Silbernáglová

Jedná se o nový orgán městyse a předpokládanou náplní je 
ochrana životního prostředí. Práce komise bude zaměřena na 
osvětu, přípravu koncepčních materiálů pro záměry v oblasti život
ního prostředí a spolupráce při zpracování výhledových i krátkodo
bých opatření v oblasti životního prostředí a investičních akcí.

Kulturní komise
Nově vzniklou komisí, kterou založilo zastupitelstvo na přelomu 

roku 2010 a 2011, je také Kulturní komise. Jejím posláním je usi
lovat o celkový rozvoj kulturního dění, vzdělávání a zachování kul
turních tradic města a vytvářet prostor pro setkávání občanů všech 
věkových kategorií. 

V reálném životě se naše poslání promítne do organizování a po
řádání různých již tradičních akcí, jako je např. vítání občánků, Dět
ský den nebo Den Země. Budeme sledovat a připomínat významná 

výročí našeho bydliště i jeho občanů. Naším úkolem je také koordi
novat další kulturní dění v městysu a informovat občany i o všech 
událostech v kultuře, sociálním životě i volnočasových aktivitách. 
Proto bychom chtěli navázat úzkou spolupráci s ostatními spolky 
a sdruženími, neziskovými organizacemi, které v našem regionu 
působí. 

Jedním z našich prvořadých úkolů bude zlepšit informovanost 
v této oblasti a to např. prostřednictvím stálých rubrik na webových 
stránkách obce, v dvouměsíčníku Soutok nebo i vlastní nástěnkou 
v centru obce.

Chceme se za podpory obce věnovat všem skupinám občanů od 
těch nejmenších až po seniory.

Kulturní komisi tvoří Eva Jelínková (předsedkyně) a členové ko
mise Dan Bartoš (ředitel veletrhu ForArch), Zita Lara (ředitelka ne
ziskové organizace), Miloš Vodička (projektový manažer), Renata 
Zachová (lékařka).

Eva Jelínková, předsedkyně kulturní komise
soutok@obecdavle.cz

Jedním z úkolů nově vzniklé kulturní komi
se je prohlubovat kvalitu života seniorů v Da
vli. Proto jsou nově některé aktivity městyse 
Davle směrovány této skupině davelských 
občanů. Chtěli bychom seniorům Davle 
předávat informace o zajímavých tématech 
z kulturní, sociální, zdravotní a právní oblas
ti, z oblasti kultury a techniky, tedy informace 
z celé řady oborů, které usnadní každodenní 
fungování života seniorů. 

Výzva seniorům 
městyse Davle

Činnost kulturní komise zaměřená na 
spolupráci se seniory závisí na samot
ném zájmu vás, občanů městyse Davle. 
Zastupitelstvo je prostřednictvím kulturní 
komise připraveno reagovat na váš zá
jem a věnovat péči oblastem, které pro 
vás budou zajímavé. Nabízejí se různá 
setkání se zajímavými osobnostmi z ob
lasti kultury, filmu, historie a sportu. Jsme 
připraveni pro vás organizovat zajímavé 

tematické výlety či vzdělávací aktivity. 
Všechny akce a aktivity, ať už budou ja
kékoliv, bude spojovat cíl nabídnout vám 
prostor pro setkání s přáteli, sousedy 
a zajímavými hosty a říci si, „jak se nám 
daří“, co se nám podařilo či co nás trápí. 
Prostřednictvím různých setkání a akti
vit můžete najít nové přátelé, pobavit se, 
poučit se a získat informace, které vám 
pomohou v každodenním životě. 

První setkání vás zkušených občanů 
městyse Davle se uskuteční v květnu tohoto 
roku. Pozvánku na akci naleznete v příš
tím čísle Soutoku a na webových stránkách 
městyse Davle www.obecdavle.cz.

Vítáte aktivity pro seniory? Máte nápad, 
jak je obohatit? Pište na zita.lara@volny.cz.

Zita Lara, 
kulturní komise městyse Davle

zita.lara@volny.cz 

Zastupitelstvo městyse Davle zřídilo dva výbory:

Poradními orgány zastupitelstva jsou dvě komise:

Jeden zajímavý dotaz: Mohl bych se jako občan Davle dozvídat některé informace z amplionu, který má každá slušná náves či ná
městí? Třeba že zelinář přivezl meruňky z Moravy, nebo že spadla skála u Vraného a tak pro mne přijede pramice a odveze mne směr 
Praha po řece. Nemám internet ani telefon.
Starosta odpovídá: Místní rozhlas už je z velké míry nefunkční, ale v nejbližší době by se mělo konat výběrové řízení na dodavatele 
stavby protipovodňová opatření, kde hlavní částí této stavby je nový bezdrátový rozhlas v celé obci. 
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Nejprve jsem chtěla napsat článek o vá
noční besídce, na kterou se těší všech
ny děti, ale i rodiče. Měla stejně velký 
ohlas jako v minulosti. Pak jsem chtěla 
psát o pořádání divadelních představení 
a o karnevalu v mateřské škole. Předsta
vení máme skoro každý měsíc. Nakonec 
zvítězila docela obyčejná událost, která 
nakonec není až tak úplně obyčejná. Sto
jí za ní spousta pochopení a pracovní
ho úsilí. V neděli 30. 1. 2011 praskl kotel 
ústředního topení v mateřské škole. Do 
půl hodiny jsme se sešli v mateřské ško
le ve složení pan starosta J. Prokůpek, 
topenář J. Tošnar, topič J. Jeřábek, paní 
učitelka L. Šedivá a já. Pan Tošnar odhalil 
prasklý článek kotle a už jsme telefono
vali. Pan starosta sháněl firmu a já s paní 
učitelkou jsme obvolali rodiče.V pondělí 
v 7.00 hodin už byla na místě firma pana 
Ráže a začala s rozebíráním kotle. Velký 
problém ale byl s náhradní částí kotle. 
Prodejem se zabývá jediná firma v repub
lice a díl byl na skladě až v Ostravě. Zá
silková služba by mohla dopravit tento díl 
až ve středu odpoledne. A tak se řeší řada 
možností, pomáhá i pan Z. Muller z Ostra
vy s převozem součástky – má asi 100 kg, 
neboť sklad pracuje jen do 13.00 hodin. 
Slíbený odvoz se nezdařil, a tak nakonec 
po 14. hodině vyjíždí auto pro součástku 
až do Ostravy. Ráno v úterý je v mateřské 

Kalendárium
Únor

5.2.2011   Hasičský bál (Sbor dobrovolných hasičů)
18.2.2011   Závěr sezony tanečních kurzů – prodloužená. Zve

me všechny, kteří si chtějí zopakovat waltz, foxtrot či 
ostatní klasické tance

19.2.2011  Ples Vltavanů (spolek Vltavan)

Březen
5.3.2011 Masopustní průvod Davlí (viz pozvánka)
5.3.2011   SKVĚLÝ TANEČNÍ KONCERT skupiny PROFES

SOR. Tento jedinečný zážitek si nenechá ujít ten, kdo 
má rád rockovou hudbu 60.,70. a 80. let (kulturní ko
mise)

19.3.2011   Maškarní karneval pro děti a večer Josefská zábava 
(Sbor dobrovolných hasičů)

26.3.2011  Vítání občánků, Společenský sál Davle (kulturní ko
mise)

Duben
1.4.2011 Je slíbena Travesty show
2.4.2011  Všechna romantická srdce potěší písničky Aldy Ma

kovce
23.4. 2011  Den Země (kulturní komise ve spolupráci s SDH)
30.4. 2011   Pálení čarodějnic (Sbor dobrovolných hasičů)

Všem dětským zájemcům o irské tance musíme bohužel oznámit, že 
z ekonomických důvodů byly tréninky Rinceoirí – Irish Dance Academy 
přesunuty do budovy školy v Davli.

Přestože je většina volné kapacity sálu vyplněna tancem, je možné 
využít některých volných termínů ke konání vašich akcí, kterými mohou 
být rodinné oslavy, svatby zlaté i ty první, zábavy klubů či zájmových 
společností. Je možné zorganizovat pro vás ochutnávky moravských 
i rakouských vín z vinotéky na Sázavě www.vinotekadavle.cz, tematic
ké večírky i hudební produkce. Podmínky budou stanoveny dle Vašich 
potřeb tak, abyste se vy i vaši hosté cítili spokojeni. Budeme rádi, když 
nás navštívíte.

Miloš Vodička, Společenský sál Davle, 
 člen kulturní komise

 www.saldavle.cz, tel. 604 688 035

Informace ze života 
Mateřské školy v Davli

škole a mohou pokračovat práce na opra
vě kotle. Je úterý před obědem a já pev
ně věřím, že oprava se do večera podaří 
a pomalu se začne škola vytápět. Ve stře
du bude nejspíš ještě zima, ale ve čtvrtek 
už bude zase normální provoz.

Chtěla bych poděkovat nejprve všem ro
dičům za maximální pochopení při řešení 
vzniklé situace při nenadálém uzavření 
mateřské školy stejně jako za pomoc při 
obtelefonování všech rodičů. Děkuji.

Dále děkuji panu starostovi J. Prokůpko
vi za obrovskou pomoc při řešení opra
vy. Díky patří i všem těm, kteří se podíleli 
na dopravě náhradního dílu do mateřské 
školy.

Stejně velké díky patří firmě RAPET 
servis s.r.o. pana Ráže za maximálně 
vstřícný přístup a rychlou opravu kotle.

Lidská ochota a vstřícnost udělá vždy 
radost.

PaedDr. Jarmila Jarůšková
 ředitelka školy

„Je 15 hodin úterý odpoledne, součástka 
je vyměněna, zatopili jsme v kotli a opět to 
bouchlo. Začínáme od začátku,“ volala mi 
zoufalá paní ředitelka těsně před odeslá
ním nového čísla Soutoku. Jak to dopadlo, 
se dovíte v novém čísle, rodičům děkuje
me za trpělivost a pochopení. 

pozn. redakce

V předminulém čísle Soutoku jsme se 
mohli dočíst o zahájení nového školního 
roku a přivítání prvňáčků v davelské škole. 
S dojetím a tak trochu i s hrdostí jako matka 
jednoho z prvňáčků jsem tuto stránku zpra
vodaje schovala synovi na památku. Vždyť 
první vykročení do školy je pro každé dítě 
slavnostním okamžikem! Paní ředitelka nám 
rodičům poděkovala, že jsme jim svěřili svá 
„zlatíčka“ a dali jim důvěru ve výběru školy. 
Také nás ujistila o prohlubování těch nejlep
ších vztahů mezi školou, žáky a rodiči. Bohu
žel po půlroce musím s lítostí konstatovat, že 
jsme byli nuceni syna přeřadit na jinou školu. 
Možná by se tak nestalo, kdybychom jako 

Škola – základ 
života?
rodiče žáka nevznesli v posledních dnech 
svoje připomínky ohledně křivého obvinění 
proti našemu synovi. Ač nám bylo ze strany 
školy řečeno, že je ohledně našeho syna vše 
v pořádku, během jednoho týdne bylo náhle 
vše přehodnoceno a náš syn se stal pro ško
lu „problémovým“. Takový způsob jednání 
k prohloubení těch nejlepších vztahů, o kte
rých nás na začátku školního roku paní ře
ditelka ujišťovala, opravdu nevede! Naopak! 
Ztratili jsme veškerou důvěru k této škole, 
které jsme i přes několik negativních názorů 
od začátku plně důvěřovali. 

Na závěr článku Vítání prvňáčků stálo: „Co 
vás naplní radostí, nemůže být zbytečné.“ A já 
musím bohužel jen přiznat, že tato zkušenost 
s davelskou školou mě naplnila především 
velkým zklamáním, nedůvěrou a hořkostí.

Martina Hrabová, Davle
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Čas se nezastaví a ve škole utíká mnohem 
rychleji. Vzpomínáme na předvánoční atmo
sféru ve škole, vyzdobené třídy, znějící koledy 
atd. jsou již pouhou mlhou, na kterou se ale 
nezapomíná. 

Prosincové akce – Rozsvěcení vánoční
ho stromečku, Vánoční trhy anebo vystou
pení pěveckého sboru Pavlínek ve Štěcho
vicích – měly vždy úspěch a návštěvnost 
byla dalším pozitivem k následné práci. 
Vánoce ale utekly a nastal čas hodnocení 
a jak jinak, že jsme se začali připravovat 
na pololetní klasifikaci. A jak vše dopad
lo? Pololetí ukončilo 219 žáků, z toho 147 
žáků má vyznamenání, ostatní žáci pro
spěli, pouze 1 žák zatím neprospěl. A jak 
dopadli po kázeňské stránce? V pololetí 
byla udělena: Důtka třídního učitele 7x, 
Důtka ředitele školy 4x a jeden žák má 
sníženou známku z chování. Někteří žáci 

určitě vše zlepší, neboť zbytečné, časté 
zapomínání, se nechá napravit.

A co bude dál? Budeme držet palečky žákům 
9. ročníku, aby se všichni umístili na vybrané 
školy, vždyť ve SCIO testech se celkově umís
tili dobře. Jistěže mají někteří rezervy, kterých 
je třeba ve druhém pololetí využít, a k tomu jim 
budou napomáhat všichni vyučující.

V únoru přivítáme novou „posilu“ – ano, bu
doucí prvňáčky. Zápis bude probíhat netradičně 
a věříme, že nám rodiče vyjádří podporu tím, 
že umožní svému dítěti navštěvovat naši školu. 

O průběhu zápisu, výsledcích, celkové atmo
sféře, budeme informovat v dalším vstupu. 

Zpráva ze Základní školy 
Davle

Příjemné prožívání odcházející zimy
Mgr. Zdenka Lišková, 

ředitelka školy

Školská rada
Vážení rodiče, 
dovolujeme si Vás touto cestou informovat 

o činnosti školské rady (rada) na Základní 
škole v Davli a poskytnout Vám tak informa
ce o naší činnosti. 

 Zatím poslední jednání školské rady 
proběhlo dne 5. ledna 2011 a jeho hlav
ní náplní bylo informování ředitelkou školy 
pí. Zdenkou Liškovou o závěrech inspekce 
provedené Českou školní inspekcí, která 
proběhla ve škole ve dnech 1. – 3.12. 2010. 
Projednávané předběžné závěry si může
te přečíst v zápisu z jednání školské rady 
dostupné na internetových stránkách školy 
(http://www.zsdavle.cz/skolskarada/doku
mentysr/zapisyzezesedanisr). Informaci 
o průběhu schůzky se zástupci České škol
ní inspekce předala členům rady také její 
předsedkyně pí Jana Slancová. Závěrečná 
inspekční zpráva bude po obdržení uveřej
něná také na stránkách školy (předpoklad 
v únoru – březnu 2011).

 Dalším důležitým bodem jednání byla pří
prava zápisu do první třídy, který proběhne 

dne 8. února 2011. Našim budoucím prvňáč
kům chceme ve spolupráci s vedením školy, 
pedagogickým sborem a družinou připravit 
hezký den plný zážitků a přejeme si, aby se 
jim s rodiči ve škole líbilo.

 Rada ve spolupráci s vedením školy dále 
připravuje pro stávající žáky a jejich rodiče 
dotazník, kterým je chce oslovit. Rodiče, 
tedy i Vy, a žáci tím budou mít dobrou příle
žitost vyjádřit své názory, náměty, připomín
ky a upozornění k davelské škole a družině. 
Prostřednictvím připravovaného dotazníku 
tak bude mít rada možnost ještě více zlepšit 
činnost školy. Dotazník připravíme v prů
běhu měsíce února a Vás, vážení rodiče 
a žáci, prosíme o jeho následné vyplnění, 
aby Vaše odpovědi přispěly k realizaci na
šeho záměru. Případná Vaše spolupráce 
s dětmi při vyplňování dotazníku je obzvláš
tě u žáků prvního stupně vítána.

 Pravděpodobně jste se již setkali s ak
tuálním tématem posledních dnů, kterým 
se stala polemika nad činností školských 
rad při vzdělávacích zařízeních. Odbor

níci mluví o změnách školského zákona 
a zrušení povinnosti školských rad s tím, že 
o jejich založení by měli rozhodovat ředitelé 
škol. Školská rada má mnoho kompetencí, 
ale hlavně je propojovacím článkem mezi 
školou, obcí a námi rodiči. Jako aktivní pro
středník je svou činností pro školu a nás ro
diče přínosem tím, že každému, tedy i Vám, 
dává příležitost vyjádřit svůj názor a zapojit 
se aktivně do činnosti školy.

 Dále si Vás dovolujeme informovat, že 
připravujeme změny naší sekce „školská 
rada“ na internetových stránkách školy. Stá
vající informace zde uvedené chceme aktu
alizovat a doplnit, a tím Vám tak poskytnout 
relevantní informovanost o činnosti rady.

Další plánované zasedání rady proběhne 
v únoru a o jeho závěrech budete informo
váni prostřednictvím zápisu z jednání, který 
bude taktéž dostupný na již zmíněných inter
netových stránkách Základní školy v Davli.

Závěrem tohoto příspěvku si Vás dovolu
jeme touto cestou také informovat, že byla 
v nedávné době zpřístupněna samostatná 
emailová adresa rady (skolskaradadavle@
seznam.cz), která je pro Vás novou přístup
nější alternativní platformou ke sdělování 
Vašich podnětů přímo zástupcům rodičů ve 
školské radě. 

Za školskou radu
Jana Slancová a Marcela Soldánová
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Tak jsme se v anketě s majiteli a provozovateli obchodů do
zvěděli, že by ochota pro delší otvírací dobu byla, od městyse 
nic nepožadují, snad jen slušnost při výběru trhovců – všich
ni jsou svobodní a nezávislí a přejí si milého a pravidelného 
zákazníka. Skutečné farmářské trhy by nevadily žádnému 
z nich.
Co z toho vyplývá pro nás zákazníky? 

Važme si svého obchodníka, věnujme mu úsměv a dobře si 
z kvalitního zboží u něj vyberme.
Co z toho vyplývá pro městys Davle? 

Selekcí trhovců podpořte prodejce, kteří už byli odvážní 
investovat do kamenných obchodů a kvalitního nezávadné
ho zboží. Na trhy pozvěte ověřené prodejce se sortimentem 
v Davli chybějícím (sýry, ryby, drůbež, eko, bio, zdravá či 
léčebná výživa, bylinkáře, mastičkáře, řemeslníky či služby, 
vše v první řadě české, případně zahraniční certifikované). 
S tím souvisí logistika umístění prodejních míst tak, aby si 
kamenné obchody mohly posílat klienty s trhovci a obyvatel
stvu přitom nebylo bráněno v běžném pohybu a využití obou 
možností.
Co z toho vyplývá pro obchodníky? 

Zkuste se mezi sebou domluvit a předat si vzájemně své 
plány a zkušenosti. Vždyť tak na nás v dobrém vyzrajete a po
zitivně nás všechny uspokojíte.

Pavel Hokr – hudební škola

KLAVÍR, KYTARA, ZOBCOVÁ FLÉTNA A DALŠÍ

➢ učíme se hrát pro vlastní potěšení
➢ hrajeme písničky, které si sami vybíráte
➢ žádné stupnice, žádné etudy
➢ koncertujeme 2x za rok
➢ první 2 hodiny výuky jsou nezávazné

HRAJEME  NAPŘÍKLAD: SKÁKAL  PES,  NENÍ  NUTNO, 
KDYŽ JDE MALÝ BOBR SPÁT, SEVERNÍ VÍTR, MY HEART 
WILL GO ON, HŘÍŠNÁ TĚLA KŘÍDLA MOTÝLÍ, ČÍM TO JE, 
SPOMAĽ, MAMMA MIA, VODA ČO MA DRŽÍ NAD VODOU, 
MĚLS MĚ VŮBEC RÁD, LISTEN TO YOUR HEART, FALLING 
SLOWLY, PRÍBEH NEKONČÍ 

➢ Davle, Roztoky, Klecany, Zdiby, Hostivice, Černošice, 
Rudná,  Jesenice, Říčany, Úvaly, a další obce v okolí Prahy

informace a přihlašování:
e-mail: pavelhokr@volny.cz
tel.: 608 745 262 (Zdeněk Švehla)

Na internetových stránkách najdete ceník,
aktuální koncerty, rozvrh volných termínů,

můj názor na ZUŠ, náš přístup a další informace 

www.pavelhokr.cz

inzerce

Na nákupy určitě do 
Davle, ale nemohlo 
by být něco jinak?!

Školní družina uspořádala dne 4.12. již tradiční předvánoční odpoledne pro rodiče s dětmi. Všichni si mohli vyrobit na památku 
přívěsek z korálků, upéct vánočku či perníček, vyrobit svícen. Ke všemu hrály krásné vánoční koledy.

Při slavnostním rozsvěcení vánočního stromečku dne 9.12. zazpívaly děti z mateřské školy a z pěveckého sboru při ZŠ Davle 
Davlínek. Promluvil pan starosta a paní ředitelka ZŠ Davle, poté byl strom rozsvícen.
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Již pátý rok žiji v Davli a musím říct, že stejně 
 tak jako léto je tu nádherné, tak zima, lépe 
řečeno topná sezona, je tu k nepřežití. Výhoda 
údolí, které je mimo topnou sezonu krásnou 
přírodní scenérií, se v zimě stává pastí. Určitě 
za to můžeme hlavně my všichni, kteří použí
váme tuhá paliva, svůj díl má samozřejmě i au
tomobilová doprava, ale o té tady psát nechci. 

Vím, že z mnoha důvodů, zvláště finanční 
náročnosti, je plynofikace v Davli v součas
nosti nemožná. Téměř všichni tedy, pokud 
nemáme vlastní plynovou nádrž nebo ne
vytápíme elektřinou, jsme nuceni používat 
tuhá paliva. Topíme tedy uhlím, dřevem, 
briketami…Zdaleka ale ne všichni. 

Ve 21. století, v civilizované zemi tu 
s námi žijí lidé, kteří beztrestně a s napros
tou samozřejmostí pálí v kamnech veškerý 
domácí odpad (plasty, gumu, PET lahve, 
staré rozřezané skříně atd. ) 

Proč to dělají? Snad proto, že nechtě
jí platit za odvoz popelnice, snad proto, že 
jsou líní třídit odpad, anebo jen proto, že 
jsou tak navyklí. Nevím. Osobně nedovedu 
tuto trestuhodnou činnost pochopit. 

Když se zatopí, tak už podle zápachu po
známe, kde takový „dobrák“ bydlí. 

V době inverze se nedá v Davli větrat ani 
chodit s dětmi ven. Máme malého chlapeč
ka, a protože mi není jedno, co dýchá, jsou 
prostě dny, kdy nevycházíme. Za všechny 

Výzva

lidi, kterým záleží na zdraví svém, svých 
blízkých a především na zdraví dětí, vás 
žádám – PŘESTAŇTE NÁM VYPOUŠTĚT 
JEDY DO VZDUCHU, KTERÝ DÝCHÁME!!! 
Začněte se chovat slušně a ohleduplně 
k nám ostatním a zkuste se zamyslet. 

Opravdu NENÍ NORMÁLNÍ vědomě PÁLIT 
svinstva (viz níže), která ohrožují zdraví, jsou 
KARCINOGENNÍ a JEDOVATÁ. KDO TO 
DĚLÁ – JE PRASE ! říká na blogu i.dnes 
Radek Čelechovský a já s ním souhlasím. 

Máte zahrádku a pěstujete si zdravou do
mácí zeleninu a ovoce? Tak si uvědomte, že 

se několik dlouhých měsíců do zeminy vsa
kuje JEDOVATÝ SPAD z vašeho komínu. 

Vědomě a hlavně nesmyslně snižujete 
všem úroveň bydlení v obci. Největším pro
blémem s pálením odpadu, který do kotle 
nepatří, jsou jedy, které dýcháme.

Chci zde apelovat na ty, kterým není jed
no, co dýcháme my a naše děti, a prosím: 
Pokud máte někdo nápad, jak s tímto zá
sadním problémem skoncovat, pište prosím 
na soutok@obecdavle.cz 

Iveta Nejtková
dokončení na str. 13

Druh odpadu Co vzniká Čím zplodiny škodí
Staré palety, dřevo z demolice, rozbitý náby
tek, chemicky ošetřené dřevo, dřevotříska, 
nápojové kartony

Dioxiny, furany a další chlor, organické látky Rakovinotvorné, dlouhodobé působení vede 
k poškození imunitního a nervového systému, 
změnám hormonálního systému (zejména štítné 
žlázy) a reprodukčních funkcí. Dlouhodobě se 
hromadí v těle.

PVC Fosgen Vysoké koncentrace: poleptání plic a smrt; niž
ší koncentrace: nemoci dýchacích cest.

Plasty Ftaláty Poškozují ledviny a játra, způsobují vrozené 
vady. Některé jsou rakovinotvorné.

Polypropylen (PP), polyethylen (PE), PET, 
pryž (guma)

Polycyklické aromatické uhlovodíky (PAU) Obsaženy hlavně v tmavém kouři a sazích. 
Rakovinotvorné, toxické a mutagenní vlastnos
ti. Dlouhodobě se hromadí v těle.

Dřevotříska, koberce, tapety Formaldehyd a další aldehydy Rakovinotvorné a mutagenní účinky, dráždí oči 
a plíce, působí alergie.

Polystyren (PS) Styren Rakovinotvorný, ve vyšších koncentracích po
škozuje oči a sliznice. Dlouhodobé vystavení 
jeho vlivu ovlivňuje nervový systém a způso
buje bolesti hlavy, únavu, slabost a deprese.

Celobarevné letáky a časopisy, nápojové kar
tony (tetrapak)

Těžké kovy Toxické, do různé míry rakovinotvorné. Mohou 
způsobovat vrozené vady.

Pryž (guma) Oxidy síry Dráždí dýchací cesty. Ve vyšších koncentra
cích způsobují poškození plic.

Plasty, listí, tráva Oxid uhelnatý Jedovatý, váže se na krevní hemoglobin.

Umělé textilie Čpavek a kyanovodík Dráždí oči, sliznice nosu, působí nevolnosti 
a bolesti hlavy; škrábání v krku, zarudnutí spo
jivek, bolesti hlavy a závratě.
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Dne 22. ledna od 18 hodin proběhla v sálu 
Vltavanky výroční valná hromada SDH 
Davle. Sbor má k dnešnímu dni 58 členů, 
nejstarší členkou je Marie Šebánková, nej
mladším hasičem je Jan Mlejnský. V úvodu 
výroční valné hromady byli jednatelem Zdeň
kem Hromádkou přivítáni hosté a minutou ti
cha uctěna památka našich zesnulých členů. 

V úvodu valné hromady starosta sboru Ja
romír Němec seznámil přítomné s činností 
hasičů v uplynulém roce. 

Hasiči v loňském roce tradičně uspořá
dali několik kulturních akcí: hasičský ples, 
dětský karneval a první Josefskou zábavu. 
Za pomoci městyse a sponzorů (řeznictví 
a uzenářství Dolejší a Ohňostroje Krupička) 
připravili pálení čarodějnic v Davli. I přes 
nepřízeň počasí přišlo 100 dětí s doprovo
dem. Dále pomáhali městysu s přípravou 
dětského dne na hřišti a s přípravou „hu
debního festivalu“. V květnu se zúčastnili 
okrskové soutěže v Bojanovicích a v září 
vyhráli tradiční soutěž o Pohár Starosty 
okresu. 29. května šli průvodem na 90. vý
ročí SDH Bratřínov a 28. srpna se připoji
li k oslavám 75. výročí založení sboru ve 
Sloupu. V průběhu roku uspořádali několik 
brigád a zúčastnili se výročních schůzí 
Hvozdnice, Bratřínov, Bojanovice a čeká je 
návštěva sboru ve Sloupu.

Starosta na závěr poděkoval všem ak
tivním hasičům sboru a přátelům, kteří za 
rok 2010 odpracovali celkem 900 hodin pro 
sbor, kulturní život a městys Davle. Dále 
poděkoval Zdeňkovi Mlejnskému, který se 

A máme tu nový rok 2011. Ve Sloupu 
bude o poznání klidnější než rok předcho
zí. Nechystáme žádné oslavy založení, ale 
přece jen práce bude nad hlavu. 

 Loňský rok zhodnotíme 12.2. na výroč
ní valné hromadě našeho sboru, která se 
uskuteční v hvozdnické hospůdce „U Rybní
ka“. V březnu nás čeká již tradiční zabijač
ka a v dubnu hned dvě další akce. Mladí 
hasiči s doprovodem vyjedou první dubnový 
víkend na exkurzi pražského ruzyňského 
letiště a 30.4. uspořádáme pálení čaro
dějnic. Květen a červen jsou již tradičně 
zasvěceni závodům všech kategorií. Pro 

Hasiči Davle – zpráva sboru

Sloupečtí hasiči

aktivně zapojil do likvidace škod po srpnové 
povodni 2010 v severních Čechách a za 
podporu městysu Davle.

Velitel zásahové jednotky Jiří Macků předne
sl zprávu velitele. V roce 2010 hasiči zasaho
vali celkem u jedenácti zásahů. Největší loň
ský požár byl 31. 10. v 8.53 hod. požár chaty 
nad osadou Orlík v Davli. Po příjezdu na místo 
pomáhali hasiči s roztažením hadic, dodávkou 
vody, stržením střechy a hašení proběhlo s dý
chacími přístroji. Časově nejnáročnější byla 
likvidace škod po srpnové silné bouřce.

Zásahová jednotka se též zúčastnila ško
lení nositelů dýchací techniky v Příbrami, 
v září školení velitelů a strojníků v Chotouni, 
kde předvedla nejlepší útok ve spolupráci 
s hasiči ze Slap a v závěru roku školení na 
motorovou pilu a křovinořez. 

Velitel na závěr poděkoval sloupeckým 
hasičům, že umožnili na svém výročí 
předvést útok na hořící automobil, kde da
velští hasiči občanům ukázali práci zása
hové jednotky. Závěrem poděkoval všem 
členům sboru dobrovolných hasičů v Davli 
za obětavou práci a činnost v zásahové 
jednotce a obecnímu úřadu městyse Da
vle za podporu a financování zásahové 
jednotky. 

Zprávu pokladníka Karla Ježdíka přednesl 
Michal Tobiášek, který seznámil zúčastněné 
s finanční situací sboru. Za revizní komisy 
vystoupil Vladimír Macků a s plánem čin
nosti na rok 2011 vystoupil Jiří Klusoň.

Na závěr bylo připraveno pohoštění a zá
bava s muzikou.

Výbor SDH Davle

letošní rok jsme se rozhodli, že posuneme 
oblíbené Noční útočení v JZD z podzimu na 
jarní měsíce, a tak se příznivci hasičského 
sportu mohou těšit na některý květnový ví
kend. Poslední akcí pořádanou sloupecký
mi hasiči pro širokou veřejnost bude v srpnu 
či na začátku září již VII. ročník memoriálu 
Jaroslava Zajíčka v požárním útoku pro 
mladé hasiče. V průběhu roku pořádáme 
i další akce. O jejich konání se dozvíte na 
hasičské nástěnce či na webu SDH Sloup 
www.sdhsloup.cz 

 Svatava Chrastilová
 kronikářka SDH ve Sloupu
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Myslivecké sdružení HVOZDY hospoda
ří na cca 1200 ha pronajaté plochy na levé 
straně Vltavy od Měchenic až po Štěchovi
ce. Myslivecká aktivita jeho členů se sou
střeďuje hlavně na péči o zvěř a přírodu 
jako takovou. Podzimní a zimní období je 
vrcholem lovecké sezony, ale také nejtěž
ším obdobím roku v oblasti péče o zvěř. 
V posledních letech 20082010 bylo různě 
dlouhé období intenzivních mrazů a sněho

Myslivecké sdružení
vé pokrývky, což představuje pro zvěř inten
zivní zátěž a strádání. V honitbě MS HVOZ
DY byla vybudována síť „tzv. odváděcích 
krmelišť“ – krmných zařízení s cílem udržet 
strádající zvěř v jejích přirozených lokalitách 
výskytu, kde by v klidu přečkala tuto těžkou 
dobu. Snahou myslivců bylo, aby se zvěř 
zbytečně nevyskytovala v blízkosti obydle
ných lokalit a podél cest a nedocházelo ke 
střetům zvěře s motorovými vozidly a k čas

to nepříjemným kontaktům hlavně s černou 
zvěří (divočáky) při procházkách nebo ven
čení psů. Zimní přikrmování zvěře je tedy 
nedílnou součástí myslivosti.

 Lovecká sezona vyvrcholila několika spo
lečnými hony na drobnou zvěř – bažanty. 
Zajíc se v naší honitbě již několik let neloví 
s cílem zvýšit anebo alespoň udržet jeho sta
vy a přítomnost v této lokalitě. Zvěř srnčí se 
v MS Hvozdy prakticky neloví, protože její 
plánovaný odlov „plně zabezpečí“ motoristé, 
kteří neopatrnou jízdou usmrtí ročně kolem 
30 kusů srnčí zvěře. Úspěšně vzrůstající 
chov zvěře mufloní umožňuje začínat s lo
vem této zvěře. Trvale se loví sele a lončák 
prasete divokého s cílem snižovat stav na 
únosnou míru, ale tento problém je v celé 
ČR, ale i v Evropě. Chtěl bych touto cestou 
požádat nemysliveckou veřejnost – naše 
spoluobčany, aby respektovali přirozené 
prostředí zvěře, klidové lokality – houštiny, 
nevenčily své pejsky tzv. na volno (zákon to 
zakazuje) a celkově svou činností nevytvářeli 
předpoklady pro konfliktně kontaktní situace, 
hlavně s černou zvěří. Další problém soužití 
se zvěří je jízda motorovými vozidly (auta, 
motocykly, čtyřkolky) po honitbě. Jízda je 
možná volně pouze po veřejných komuni
kacích, na účelové komunikace je potřebné 
zvláštní povolení Honebního společenstva, 
ne Mysliveckého sdružení HVOZDY! Mluvím 
tím o jízdě, ale i parkování. Ze zákona máme 
povolen všichni a to i myslivci pouze VSTUP 
do lesa, ale NE VJEZD a PARKOVÁNÍ. I les 
má svého majitele, a proto respektujme sou
kromé vlastnictví jiného stejně jako svoje.

Závěrem chci říct, že cílem tohoto článku 
bylo ne kázat, ale informovat.

S pozdravem Myslivosti zdar 
MUDr. P. Moravčík, 

předseda MS HVOZDY

Výzva
dokončení článku ze strany 11

Čím škodí pálení odpadů? 
Při pálení odpadů vzniká mnoho toxických 

látek. Dioxiny a furany jsou nejen rakovino
tvorné, ale poškozují také hormonální 
a imunitní systém a ovlivňují nervovou 
soustavu. V místnostech, kde se topí, byly 
naměřeny jejich vyšší koncentrace. V dů
sledku nedokonalého spalování vznikají 
polycyklické aromatické uhlovodíky (PAH), 
jejichž vliv lze nejlépe připodobnit vlivu kou
ření cigaret. Formaldehyd je rakovinotvorný 
a spolu s ostatními aldehydy a kyselinou 

chlorovodíkovou dráždí oči a plíce. Benzen 
je látka rakovinotvorná. Styren je karcino
genní, jeho vlivem dochází při vysokých 
hladinách k poškození očí a sliznice, dlou
hodobá expozice ovlivňuje nervový systém 
a je příčinou bolestí hlavy, únavy, slabosti 
a deprese. Množství škodlivých látek se od
víjí od toho, co spalujete (viz dále). 

Jaké škodliviny při domácím spalovaní 
odpadů vznikají? 

Předchozí tabulka shrnuje, jaké druhy 
zplodin při nedokonalém domácím spalová
ní odpadů v kamnech mohou vznikat a kdy 
a čím jsou škodlivé. Množství látek závisí 
na tom, co spalujete. 

 
Víte že? 

Pálením starých palet, dřeva z demolice, 
rozbitého nábytku nebo natřených prken či 
chemicky ošetřeného dřeva vyprodukujete 

asi 50 – 500krát více dioxinů než při topení 
čistým palivovým dřívím (starý nábytek je 
vhodnější dát či prodat do bazaru).

 Spalováním celobarevných letáků a ča
sopisů se do ovzduší mohou uvolnit těžké 
kovy z barev, které způsobují vrozené vady 
a rakovinu. Letáky a časopisy patří do třídě
ného odpadu – do kontejnerů na papír. Ná
lepkou na schránce se můžete bránit proti 
vhazování reklamních letáků do schránky. 

Nebezpečné odpady (jako jsou baterie, 
barvy, léky) spálením nezničíte, ale jedo
vaté látky, které obsahují, se dostanou do 
vzduchu a následně do půdy. Sběr nebez
pečného odpadu zajišťuje každá obec/měs
to – informujte se o místech, kam nebez
pečný odpad můžete odevzdat. 

Spalováním pneumatik vznikají polyaro
matické uhlovodíky a další jedovaté látky. 

čerpáno z www.obecrochno.cz
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17.30  přijíždějí první diváci a hráči
17.45  zjišťují organizátoři, že jim chybí několik inzerovaných (ži

vých) cen do tomboly
17.55  účast zvířat v tombole zachraňuje příjezd divočáka, který se 

stává cenou v tombole č. 2
18.15  je se zpožděním utkání konečně zahájeno
19.00 v první části hry bavil diváky i hráče DJ HOPPA a byla sice 
určena nejmladším věkovým kategoriím, ale zapojili se velmi zdaři
le i dospělí (aniž by se jednalo o neoprávněný start hráčů). Zvláště 
za jejich účasti se objevil na hrací ploše opakovaně had, který však 
neměl na hru žádný negativní vliv.  
Hra byla opakovaně přerušena pouze pro ocenění vyhlašovaných 
sportovců a to dle nominace trenérů. Pod jejich dohledem proběhlo 
střídání všech vyhlašovaných kategorií. Naše nejmenší jistě potěši
lo, že se domácím pořadatelům podařilo na poslední chvíli sehnat 
na hostování vynikajícího (nejen!) předávajícího cen reprezentanta 
Horsta Siegela, který i výrazně obohatil naši tombolu.
21.00  přichází první ze čtyř poločasových přestávek (matematiky 

prosím, aby se na to dívali slovy slavného českého trenéra: 
„Fotbal nemá logiku“), kde někteří hráči opustili hřiště a přesu
nuli se k výčepu, kde v rámci pitného režimu do sebe nalé
vají první dávky iontových nápojů (zejména vitamin B jde na 
odbyt). Současně probíhá tombola první (dětské) části cen. 
Děti se těší z prvních výher, dospělí jsou rádi, že nic nevyhráli 
a mají šanci v dalších slosovacích kolech vyhrát lahev alko
holu

21.15  rodiče, kteří byli celý týden hodní (měli včas hotové úkoly, ne
přinesli ani jednu poznámku a uklízeli si pokoj), měli od svých 
liberálnějších dětí povoleno pokračovat v zábavě i v následu
jící (dospělácké) části. Kdo zlobil nebo neměl zajištěno hlídá
ní, musel jet domů. 
DJ HOPPA všechny záhy přesvědčil, že první část hry bylo jen 
takové oťukávání soupeře a hru přitvrdil, což se všem líbilo 

22.00  + 23.00 jen krátké přerušení hry pro další kolo tomboly a jede 
se dál 
Vlivem častějšího občerstvování u lavičky domácího mužstva 
(rozuměj výčep), kde docházelo k nejčastějšímu kopání de
sítek (do sebe), se atmosféra na hřišti značně uvolnila a bylo 
vidět pohledné akce, přešlapovačky, povedenou práci nohou, 
naznačování a klamání tělem, spousta hráčů předvedla při 
pomalé hře DJ i důrazný presink, případně hráli do těl soupe
řek. Současně se prodala další vlna lístků do tomboly, když 
hlavní slosování mělo proběhnout o půlnoci.

24.00  ...je to tady! Poslední přestávka pro losování 40 nejlepších cen 
večera, a protože někteří vlastníci lístků se pro výhry nedosta
vili, následovala bleskurychlá dražba nevyzvednutých cen.

 
A po půlnoci dál? Kdo nezažil, neuvěří…„Ludvo,ty si přišel vo moc..
no to si neviděl…to byl koncert…to si nežral…já řval jako kráva!“ 
(slavný citát dědy Homolky to vystihuje nejlépe)… zkrátka exhibiční 
závěr utkání. Někteří účastníci (pod vedením šéftrenéra PFA) slovo 
exhibice vzali doslova a předvedli z pódia své vypracované musku
latury. Pořadatelská služba v této části naprosto selhala a fanynky 

některé hráče strhly na parket (snad z toho domácí oddíl nebude 
mít na svazu popotahování). Ve finálové části utkání se někteří 
útočníci snažili překonat zónovou obranu, jiní zase chtěli překvapit 
přímým tahem na branku…..
Nemá cenu zmiňovat, že po závěrečném hvizdu DJ HOPPY se ni
komu nechtělo opustit hrací plochu. 
Závěrem nutno konstatovat, že jsme ten večer viděli jak pěknou 
předvedenou kolektivní hru, tak překvapivé individuální výkony bor
ců. Ke zdařilému průběhu matche přispělo i to, že se nekopalo ani 
jednou z rohu, nevhazovalo nic ze zámezí, nechodilo se do hlavič
kových soubojů a na hřišti jsme nezaznamenali (naštěstí) ani žádné 
vylučování. Zkrátka fantastický sportovněspolečenský zážitek.
Budiž vám, milí čtenáři Soutoku, pozvánkou na další ročník.

pro Soutok exkluzivně zaznamenal sekretář PF 

Povltavská fotbalová akademie
Vážení čtenáři,
pro ty z vás, kteří se nemohli zúčastnit celorepublikově nejprestižnější společenské události roku 2011 (kam se hrabou candrbály 
na Žofíně), tady máme krátkou zprávu o průběhu 1. reprezentačního diskoplesu Povltavské fotbalové akademie (stylově fotbalo-
vou terminologií).
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Dne 28.12.2010 se uskutečnil při příleži
tosti ukončení roku 2010 turnaj ve stolním 
tenisu. Turnaj proběhl v tělocvičně školy, 
zúčastnilo se ho celkem 16 hráčů, hrála se 
pouze čtyřhra. Celkově bylo sehráno 56 zá
pasů – 129 setů.

V roce 2010 startoval oddíl nohejbalu Sla
voje Davle ve vyšší třídě okresního přeboru 
Praha – západ (celkem v něm startovalo 14 
mužstev). Soutěž byla zahájena v dubnu 
a ukončena v září.

V mistrovské soutěži sehrál náš oddíl 
12 zápasů, 8x zvítězil, 4x byl poražen 
a v konečném pořadí obsadil 2. místo. 
Přeborníkem okresu se stalo mužstvo 
Veltrus, jež v následné kvalifikaci do 
krajského přeboru obsadilo 2. místo z 5 
účastníků. 

20. listopadu uspořádal oddíl nohejba
lu ve sportovní hale v Davli nohejbalový 
turnaj trojic. Turnaje se zúčastnilo 8 trojic 
a hráli na něm jak hráči okresního přebo

Oddíl stolního tenisu

Zpráva oddílu nohejbalu

Konečná tabulka okresního přeboru: 

oddíl počet zápasů vítězství prohry skóre body 

1. Veltrusy 12 11 1 62:22 22

2. D a v l e 12 8 4 52:32 16

3. Libeň „B“ 12 7 5 51:33 14

4. Dobřichovice 12 5 7 37:47 10

5. Libeň „A“ 12 4 8 31:53 8

6. Mníšek 12 4 8 33:51 8

7. Libčice 12 3 9 28:56 6 

Po nelítostných bojích bylo pořadí prvních 
tří dvojic následující:

1. místo – Jiří Hájek, Arnošt Kaschte
2. místo – Martin Kozák, Jan Břečka
3. místo – Václav Prokůpek, Ladisla Mácek.

Celý turnaj proběhl ve sportovním a fair 
play duchu, sporů a hádek o platnost a re
gulérnost některých míčků bylo minimálně. 
Po skončení sportovního klání proběhlo 
v místní pizzerii rozdělení cen a byly vyhod
noceny jednotlivé zápasy, hráčské techniky, 
strategie apod. S postupujícím časem byla 
patrná spokojenost všech zúčastněných 
hráčů turnaje.

Jan Břečka

ru, tak i známí hráči z pražských nohej
balových soutěží, kteří byli v trojicích 
různě pomícháni a přispěli k velmi dobré 
sportovní úrovni tohoto turnaje.

Konečné pořadí: 1. Petrov (10 b.), 2. Sko
chovice (6 b.) , 3. Davle (6 b.), 4. Solidarita 
(6 b.) 

Václav Prokůpek
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Na základě rozhodnutí výkonného výbo
ru Českého svazu Juda byl náš oddíl dne 
l3. ledna 2010 přijat za člena Českého svazu 
 Juda a také se stal součástí TJ Slavoje 
Davle se základnou ve staré tělocvičně Da
velské ZŠ. Oddíl měl v roce 2010 celkem 
37 členů. V průběhu roku oddíl opustilo 5 
členů. Celkový počet se tak k 31. 12. 2010 
ustálil na 32 členech. Oddíl má dva řád
né trenéry a 3 trenéry pomocné, kteří se 
průběžně připravují na vykonání trenérské 
zkoušky. V průběhu roku také 17 členů od
dílu složilo úspěšně zkoušky na vyšší pásek 
(kyu – technický stupeň), které kromě tech
nických znalostí byly podloženy výsledky ze 
závodní činnosti.
Vlastní účast oddílu na závodech v průběhu 
roku 2010 včetně dosažených výsledků:
Neratovice 21. března, 4 první místa, 
2 druhá místa a 2 třetí místa, z 19 oddílů

Vyhodnocení závodní činnosti oddílu JUDO Club 
TJ SLAVOJ DAVLE za rok 2010

Neratovice 17. dubna, 1 druhé místo 
a 2 třetí místa, z 15 oddílů
Praha 4, Bulldogs, 8 prvních míst, 4 druhá 
místa a 4 třetí místa ze 3 oddílů
Neratovice 23. října, 4 první místa, 2 druhá 
místa a 3 třetí místa z 18 oddílů
Ústí nad Labem 23. října, 2 třetí místa 
(dva závodníci) ze 16 oddílů
Neratovice 20. listopadu, 4 první místa, 
4 druhá místa a 3 třetí místa ze 17 oddílů
Beroun 4. prosince, pohárový republikový 
turnaj o pohár města, 6 prvních míst, 1 druhé 
místo a 2 třetí místa, celkově jsme se umístili 
na 5 místě ze 16 oddílů z celé republiky.
Zbraslav 7. prosince 16. vánoční pohá-
rový republikový turnaj, 2 první místa, 
6 druhých míst a 1 třetí místo. 

Závodů se zúčastnilo 17 oddílů z celé 
republiky a my jsme obsadili neuvěřitelné 
3. místo a získali jsme pro naše městečko, 

naši Základní školu a naši TJ Slavoj Davle 
první malý pohár a předběhli jsme stejně tak 
jako v Berouně JUDO oddíly s daleko větší 
tradicí, členskou základnou, moderním zápa
sištěm a silným sponzorským zázemím. Naši 
členové oddílu Judo Club TJ Slavoj Davle tak 
v průběhu roku 2010 vzorně reprezentovali 
a propagovali nejen mateřský oddíl, ale i měs
tečko Davli a naši davelskou základní školu. 

Celkově získali naši závodníci v roce 2010: 
28x první místo, 18x druhé místo, 20x třetí 
místo.

Ing. Miloslav Málek hl. trenér oddílu Judo

Zveme všechny – nejen rodiče s dětmi – na masopustní průvod Davlí, který proběhne 
v sobotu 5.3.2011. Začátek průvodu v 10 hodin pod Račany – na začátku ul. v Hliníku – ko
nec u řeky před obchodním domem.

Pro všechny masopustní masky jsou připravené zastávky s příjemným občerstvením.
Dobrou náladu, masky a hudební nástroje s sebou. 

Srdečně se na vás těšíme Lída a Veronika

MASOPUSTNÍ PRŮVOD

JPP
Pohled jako vystřižený z filmu „Krakonoš 

a Lyžníci“ se naskytl těm obyvatelům Ra
čan, kteří 6. ledna spatřili malé koledníky 
v kostýmech Tří králů. S křídou, prskavkami 
a zpívanou koledou zvonili u dveří, aby po
těšili sousedy a obnovili (nebo založili) mi
lou tradici. Jen namrzající déšť bránil jejich 
nadšení, a tak vzhledem k náledí museli 
svoje koledování ukončit už po pár návště
vách a mnohem dříve, než se stihla vypít 
medovina se sousedy v košíku jejich dospě
lého doprovodu. Tak zase za rok ☺


